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Protokół Nr 2 

z wspólnego posiedzenia komisji Stałych rady Gminy, które odbyło się dniu 10 stycznia 

2012 r. w godz. 11
10

-15
50

 w Sali konferencyjnej urzędu gminy. 

 

Posiedzeniu przewodniczył radny A. Małachowski. Powitał zebranych. Radni według listy 

obecności załączonej do protokołu. W posiedzeniu uczestniczył Wójt Gminy. 

- Radny A. Małachowski – poinformował, że głównym tematem posiedzenia jest 

funkcjonowanie oświaty oraz kwestie dotyczące reorganizacji sieci szkół i podjęcia 

uchwały intencyjnej. Są to poważne kwestie, dlatego jest to omawiane na komisji 

wspólnej. W punkcie drugim przewidziano omówienie zagadnień pod obrady sesji 

oraz sprawy różne. Dodał, że sytuacja gminy jest trudna, należy podjąć kroki w 

sprawie reorganizacji, każdy może podjąć decyzje zgodnie z wolną wolą. 

- Wójt Gminy – przedstawił projekt uchwały intencyjnej. Zapoznał zebranych z 

założeniami uchwały. Proponuję, aby każdy wypowiedział się na ten temat. Omówił 

sytuację w oświacie oraz przedłożone dokumenty. Dodał, że informacja dotyczy 

sytuacji od 2006 roku, bez zerówek, poprzednie lata z zerówkami. 

- Radny A. Małachowski – w dalszej wypowiedzi omówił przedłożone dokumenty. 

- Wójt Gminy – odnośnie różnicy w kwotach, w tych latach była wyższa subwencja na 

rok 2008 dlatego niższa dopłata. 

Podjeto dyskusję związaną z przedstawionymi dokumentami oraz sytuacją finansową w 

oświacie. W dyskusji Radny A. Małachowski – zaproponował łączenie klas w gimnazjum 

oraz przewiezienie klas 1-6 do Poświętnego. Przewodniczący Rady Gminy – stwierdził, ze 

przewodniczący  Komisji Oświatowej przedstawił 3 rozwiązania, zaproponował odczytać i 

przeanalizować proponowaną uchwałę.  

- Radny A. Małachowski – odczytał treść uchwały intencyjnej. 

- Radny B. Kacprzak – zapytał, czy te dane weryfikowała główna księgowa. 

- Wójt Gminy – stwierdził, że przeliczono to przez nowy system organizacyjny. Jest to 

kwota maksymalna. 

W dalszej dyskusji związanej z reorganizacją oświaty radny Bogusz -  zapytał, co jeżeli 

reorganizacja po roku okaże się, że nie przyniosła oszczędności i trzeba będzie tym co zostali 

dokładać jeszcze więcej. Mieszkańcy wiedzą o wszystkich naszych poczynaniach. Radny 

Małachowski  – w symulacji oszczędzamy 500, ale czy opłaca się to zrobić dla 200 tysięcy. 

- Wójt gminy – uchwała opracowana na podstawie innych samorządów. Zaoszczędzone 

środki można byłoby wykorzystać efektywnie poprzez różne programy unijne. Od 

roku 2010 praktycznie nie mamy inwestycji, na oświatę co roku dokładamy więcej. 

Oszczędności jakie można było zrobić w szkołach, zrobiono już dawno. W dalszej 

wypowiedzi omówił podjete działania oszczędnościowe w szkołach. 

- Radny Bogusz Władysław – zaproponował dać szkołom subwencję i niech się 

gospodarują. 

- Radny Małachowski A. – nie widzę sensu działania Komisji Oświatowej, która nie ma 

wpływu na nic. 

- Przewodniczący Rady Gminy -  branża prywatna nie zgodzi się z budżetowa, każda 

firma musi być mobilna, teraz brak planowania dalekosiężnego. 

- Radny Małachowski A. – w oświacie nikt nie pyta, skąd wziąć na wypłaty. 

- Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są radni chcący zostawić sytuację taką, 

jaka jest, aby sama się rozwiązała. Proszę o określenie stanowiska. 

- Radny Pawlik A. – dobre pytanie – myślę, że wszyscy są odpowiedzialni, trzeba 

patrzeć z sercem, nikt nas nie zmuszał, aby być radnym. trzeba zacząć bronić 

finansów ogółu gminy, a skupiliśmy się tylko na jednej grupie. Cięcia są bolesne, ale 

konieczne i po latach przynoszą korzyści. Praca na etacie to sam komfort. Były próby 
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reorganizacji, ale spotkały się z zajadłością nauczycieli. Od nich nie ma co liczyć na 

ustępstwa. Chcę poprzeć starania Przewodniczącego Rady Gminy, jesteśmy tu i teraz, 

nie ma prawicy i lewicy. Na naszej kłótni przegrają wszyscy, cała gminy. 

- Radny Bogusz W. – nie bronię tej sytuacji, nie mam w tym interesu, mam tylko inne 

spojrzenie. Wywołałem dyskusję, dzisiejsza decyzja jest bardzo ważna. Jestem 

związany z tym środowiskiem, pragnę godnego rozwiązania tego problemu. 

- Wójt Gminy – kwoty są maksymalne, ale warto je uzyskać. Dyrektorzy deklarowali 

oszczędności, ale wyszło tylko 30 tysięcy z wszystkich. 

- Przewodniczący Rady gminy – dziękuję za słowa wsparcia przewodniczącemu 

Komisji Rewizyjnej, podjąłem się przewodniczyć całej radzie, wiem jaka to 

odpowiedzialność i jaką otrzymam ocenę od mieszkańców. Chciałbym wymagać od 

szefów komisji i wiceprzewodniczących odpowiedzialności.  Są radni 

małodoświadczeni, inni zasiadają już kolejną kadencję. Każda oszczędność 

przynosząca jak najmniej szkód dla dzieci jest dobra. Nauczyciele też powinni 

podzielić się biedą ze społeczeństwem. Dodał, że nikt radnych nie zastąpi w podjęciu 

tej decyzji, że decyzja dziś i w przyszłości będzie dobra. Odniosę sie do uchwały 

Wójta, nie może być stwierdzenia, że nie przyniesie to oszczędności. Dwie szkoły 

filialne z siedzibą w Poświętnem  to jedna kadra pod rządami jednego dyrektora, nie 

ma wtedy uzupełniania etatów, są wtedy przesunięcia, dyrektor  wtedy decyduje a 

wszystko odbywa się w ramach jednej kadry. 

O godzina 12
50

 – przewodniczący posiedzenia ogłosił przerwę w posiedzeniu. O godzinie 13
10

 

– posiedzenie opuścił radny Franas Michał.  O godzina 13
15

 – wznowiono obrady. 

- Radny Bogusz w. – stwierdził, że zależy mu na rozwiązaniu problemu, poprosił o inne 

propozycje. 

- Radny Małachowski A. – mówiłem, że są też inne propozycje, najlepiej, by każdy się 

wypowiedział. 

- Wójt Gminy – ten wariant jest najmniej bolesny, całkowita likwidacja jest nierealna. 

oszczędzamy w podległych jednostkach. Jeżeli nie złożymy bilansu to będziemy 

musieli ciąć koszty, i innym przypadku będzie źle, budynki chcemy utrzymać, bo nikt 

ich nie kupi, trzeba utrzymać to co jest. Może uda się uruchomić drobne inwestycje. 

Nauczyciele będą przeciw, reorganizacja spowoduje zwolnienia. Blisko 70 

samorządów stoi na skraju bankructwa. Już teraz Wojewoda przyznał tylko 66% na 

utrzymanie opieki. 

- Radny Małachowski A. – w styczniu często mówi się o szkołach, likwiduje się 

również duże szkoły 

- Radny Grzegorski M. – sytuacja jest ciężka, Wójt powinien zareagować wcześniej, 

szukać oszczędności wszędzie, czego nie robił. Nie bronię żony nauczycielki. 

Będziemy wozić klasy 1-6, będzie pustostan, co z tym zrobić. Pewnie będzie 

całkowita likwidacja, bo 0-3 się nie opłaci, co z budynkiem, pewnie ktoś to kupi. 

Zostanie to zmarnowane, poprzednicy budowali, aby było lepiej dzieciom. 

Zaoszczędzimy 300 tysięcy, ale rozejdą się szybko, jeszcze będzie brakowało. 

Wcześniej powinno się zaoszczędzić w Poświętnem, było na czym. Jedne szkoły 

mogą zaoszczędzić nawet kwotę etatu, Wójt powinien rozmawiać z dyrektorami. 

Powinienem rozmawiać z wyborcami, Wójt też powinien rozmawiać z mieszkańcami. 

Jeżeli większość będzie za likwidacją, ja też podniosę rękę. Nie można iść po 

najmniejszej linii oporu. Połączenie w gimnazjum powinno być wcześniej. Każdy ma 

prawo głosować jak chce. Szanujmy się, bo nawet w małżeństwie nie ma czasem 

jednomyślności. Jesteśmy od tego, aby pomagać Wójtowi. Można zaoszczędzić na 

oświetleniu, ja będę głosował przeciw. 
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- Wójt Gminy – przez 3 lata były 2 etaty, teraz jest jeden, rozmawialiśmy o stołówce, 

musi być dożywianie, były spotkania. Wójt oszczędza na wszystkim. Komu można 

teraz powiedzieć, że łączę klasy w gimnazjum, gdzie klasa 38 osobowa kosztuje tyle 

samo co klasa 4 osobowa, przez nierozważne oszczędności, brakuje teraz na 

ogrzewanie i inne rzeczy. Dochody się nie zmienią, a subwencja jest coraz niższa. Na 

zebraniach mówiłem, że będą problemy ze szkołami. 

- Radny Małachowski A. – przytoczył przekaz reportażu, w którym Wójt zamknął 

szkołę, pomimo powstania Stowarzyszenia. Dęba nie dałaby dzieci do klasy 40 

osobowej, wybrałaby Opoczno. Wójt i Rada nie ma oddziaływania, nie wiadomo jak 

coś zrobić. 

- Wójt Gminy – rozmawiam często z dyrektorami, ale plan dydaktyczny na wiele nie 

pozwala. 5 lat temu dyrektorzy deklarowali oszczędności. 

- Radny Pawlik A. – być może po uchwale pojawi się światło nadziei, być może 

powstaną szkoły społeczne. Gmina w takim układzie nie ma sensu istnienia. Bez 

dzisiejszej uchwały będzie źle, nie może być tak, że jakoś będzie. Odpowiadamy 

wszyscy. 

- Radny Kacprzak B. – czy przy reorganizacji dyrektor będzie miał prawo wybrać sobie 

kadrę najlepszą, czy Poświętne ma zaklepaną pracę, a pozostali na bruk. 

- Wójt Gminy – przy reorganizacji 4-6 zaczyna brakować nauczycielom godzin, przy 

klasach gimnazjalnych też ubywa godzin. 

- Radny Kacprzak B. – mamy dobrych nauczycieli, czy dyrektor będzie mógł zatrudnić 

kogo chce. 

- Wójt Gminy – w tym układzie nie ma możliwości, po reorganizacji być może. 

- Radny Kacprzak B. – mówimy o uzdrowieniu, nie wskazujemy nikogo personalnie, 

niech dyrektor dobierze najlepszą kadrę, bo w takim układzie nie wiem jak zagłosuję. 

Chodzi o uzdrowienie, a nie likwidację szkół. Mówił o tym również przewodniczący. 

Wójt z dyrektorem powinien dobrać najlepszą kadrę, zmuszając emerytów do odejścia 

- Wójt Gminy – to że komuś braknie godzin wynika z planu organizacyjnego. 

Dalsza dyskusja związana z reorganizacją sieci szkół. Na posiedzenie przybyła pani Anna 

Duraj Sekretarz Gminy. W dyskusji Wójt stwierdził, że w uchwale musi być wskazana szkoła 

macierzysta. Radny Kacprzak zwrócił uwagę na brak odpowiedniego prawnika. Nie należy 

brać pod parasol ochronny szkoły w Poświętnem. Wójt dodał, że prawo zabrania likwidacji 

wszystkich szkół jednocześnie. Mamy te wiadomości ze szkoleń. Radny Kacprzak oznajmił, 

że nie mówimy o likwidacji lecz o reorganizacji. Przytoczył błędy prawników jakie miały 

miejsce podczas obrad tej rady. Wójt dodał, że takie decyzje nie przejdą w nadzorze. Radny 

Kacprzak zwrócił się z prośbą o zatrudnienie odpowiedniego prawnika, pomimo obecności 

prawnika w postaci pani Sekretarz. Radny Małachowski poparł wypowiedź radnego 

Kacprzaka. Radny Bogusz zadeklarował kontakt z kuratorium w sprawie podpowiedzi przy 

podejmowaniu właściwych decyzji. Radny Kacprzak  stwierdził, że chce się dowiedzieć, czy 

nie ma możliwości sprecyzowania uchwały aby reorganizacja dotyczy wszystkich szkół, aby 

dyrektor wybrał najlepszą kadrę, a zarazem zmusić do odejścia tych, którzy już mogą odejść 

na emeryturę a nie skazać innych na brak pracy bo akurat nie pracują w Poświętnem. 

- Wójt Gminy – odniósł się do wypowiedzi Kacprzaka stwierdził, że nauczycielowi 

musi braknąć godzin a to może wynikać tylko z planu organizacyjnego. 

- Radny Kacprzak B. – chcemy wrzucić wszystko w jeden garnek i dobrać najlepszą 

kadrę i zmusić do odejścia na emerytury, może należy zmienić nazwę, czy mamy 

możliwość reorganizacji wszystkich szkół. Myślałem, że reorganizacja to umożliwi, 

mamy nacisk na 2 szkoły. 

- Pani Duraj A. – rozważaliśmy ten wariant, Wójt Gminy pytał panią od szkoleń czy 

można likwidować wszystkie szkoły, ale uzyskał odpowiedź, że jedna musi zostać. 
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Jest to zagwarantowane przepisami prawa. Reorganizacja polega na likwidacji a 

potem reorganizacji.  Odnośnie doboru załogi, to dyrektor ma prawo doboru kadry, 

nikt inny. 

- Radny Kacprzak B. – wydaje się, że Wójt powinien rozmawiać z dyrektorem, dyrektor 

podlega Wójtowi, szkoła to nie folwark dyrektora. 

- Wójt Gminy – gdyby każda szkoła była osobno, to wielu nauczycieli byłoby 

zwolnionych. Wielu nauczycieli uzupełnia etaty w innych szkołach. Nie zwolniliśmy 

żadnego nauczyciela, gdy była możliwość zagospodarowania nauczyciela. 

- Radny Kacprzak B. – mówimy o ratowaniu budżetu, korelacja jak pan to nazwał 

polega na tym, żeby zapewnić pracę nauczycielom, a nie ratować budżet.  

- Wójt Gminy – omówił sytuację odchodzących emerytów oraz dopłat do wynagrodzeń 

nauczycieli, po odejściu nauczyciela godziny były rozdzielane aby były niższe 

dopłaty. 

Dalsza dyskusja związana z reorganizacją sieci szkół. W dyskusji Przewodniczący Rady 

Gminy – oznajmił, że nie możemy wchodzić w kompetencje dyrektora, tak powinno być, 

mamy wpływ, wiedziałem, że nie będziemy mieć emerytów, ale możemy zmniejszyć ilość 

godzin, dyrektor będzie się tym martwił. Przeanalizowałem uchwałę, co do uzasadnienia to 

coś trzeba zmienić. Pani Sekretarz wyjaśniła procedury, likwidacja i powołanie nowej byłoby 

z dnia na dzień, ale prawo tego nie przewiduje. Dużo można zrobić planem organizacyjnym. 

Nie mam zastrzeżeń, ale zamiast np. rzymskiej cyfry 3, wprowadziłbym 6. Następnie odczytał 

proponowane brzmienie punktu. Mamy rozbieżne stanowiska, mamy radę rozdzieloną. 

- Wójt Gminy – oznajmił, że powstaje wtedy pełnowymiarowa szkoła. 

- Przewodniczący Rady Gminy – jaki mamy cel, czy zwieźć dzieci, czy uszczuplić 

godzin. 

- Wójt Gminy – przytoczył ilości godzin w poszczególnych klasach. 

Dalsza dyskusja związana z reorganizacją szkół. W dyskusji pani Duraj przedstawiła przepisy 

prawa dotyczące reorganizacji. Przewodniczący Rady Gminy – wychodzę z inicjatywą, ale 

nie zamykam dalszej dyskusji. Dyrektor będzie organizował pracę w jednej placówce, a nie w 

trzech. Wójt oznajmił, że wszystko wynika z projektu organizacyjnego. Radny Pawlik  – czy 

ustawodawca określił sposób stopniowania szkół poprzez określenie stopniowania. 

- Wójt Gminy – sądzę, że jest to 0-3, 4-6 a nie inaczej. 

- Przewodniczący Rady Gminy – jeżeli będzie filiowanie, to w niejednym mieście 

dzieci przechodzą z budynku do budynku, to dyrektor będzie decydował bo to będzie 

jedna placówka. 

- Radny Wielgus K. – oznajmił, że lepiej robić cokolwiek niż nie robić nic. 

- radny Małachowski – zapytał kto jest za pozostawieniem wszystkiego tak jak jest 

- radny Bogusz oznajmił, że radni nie są do końca przekonani 

- radny Małachowski poprosił aby radni określili swoje stanowiska w sprawie 

reorganizacji szkół 

- radny Bogusz oznajmił, że przed podjęciem decyzji należałoby zasięgnąć 

dodatkowych informacji.  

W dalszej dyskusji związanej z reorganizacją sieci szkół pani Duraj Sekretarz Gminy 

zapoznała radnych z przepisami prawa dotyczącymi reorganizacji szkół oraz orzecznictwem. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że dobrym rozwiązaniem byłoby łączenie klas nie tylko w 

podstawówce ale i gimnazjum. Radny Małachowski przypomniał, że kiedyś klasy były bardzo 

liczne.  

- radny Świąder Grzegorz – oznajmił, że dużą rolę mają w tym wszystkim rodzice, ale 

w wielu kwestiach w ogóle się nie interesują.  

- Przewodniczący Rady oznajmił, że planuje wnieść poprawkę, zaapelował do jej 

poparcia 
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- radny Wielgus oznajmił, że poprawkę przewodniczącego poparłoby wielu radnych 

nawet radny Grzegorski 

- Wójt oznajmił, że przedstawił dokładnie swoje plany w  uchwale, resztę można 

przeprowadzić zarządzeniem 

- radny Małachowski poprosił aby radni określili czy dziś ma być głosowany projekt 

- Przewodniczący Rady oznajmił, że rada się nie dogadała i prace nad uchwałą spełzły 

na niczym 

- Wójt oznajmił, że nie przyjmuje żadnych poprawek do przedstawionej uchwały, radni 

mogą wnieść swój projekt 

- radny Wielgus oznajmił, że Wójt nie chce łączyć w gimnazjum. 

- radny Bolesław Kacprzak dodał, że w gimnazjum też należy łączyć klasy 

- radny Małachowski oznajmił, że popiera koncepcję radnego Kacprzaka, dodatkowo 

zapytał czy radni są za podjęciem uchwały intencyjnej 

- Wójt zapytał, w której kwestii będzie jakiekolwiek poparcie. 

- pani Sekretarz dodała, że jest to tylko uchwała intencyjna, nie zamykajmy drogi. 

Później będzie czas na konkretne decyzje i rozmowy. Uchwała musi być podjęta w 

odpowiednim czasie, później nie będzie mozliwości zrobienia czegokolwiek. 

- radny Małachowski zapytał czy można było kiedykolwiek odejść od postanowień 

uchwały intencyjnej. 

- pani Sekretarz oznajmiła, że później można się również  wycofać. Nie można 

reorganizować wszystkich szkół. 

- - radny Pawlik zapytał czy nie można włączyć do reorganizacji podstawówki z 

Poświętnego. 

- radny Bogusz stwierdził, że widzi, że jest już określone stanowisko w radzie. 

- Przewodniczący Rady oznajmił, że jeżeli jego postulaty odnośnie gimnazjum nie 

zostaną spełnione, to nie będzie głosował. Jeżeli głosy się zrównoważą to uchwała 

przepadnie. 

- radny Małachowski stwierdził, że musi być dyscyplina podczas głosowania aby nie 

było wychodzenia z głosowania. Jest wola Wójta do tego aby łączyć klasy w 

gimnazjum.  

Radni podczas dyskusji omawiali różne formy głosowania oraz możliwość zmiany nazwy 

przedmiotu głosowania. 

Po zakończeniu dyskusji o godzinie 15
50

 radny Małachowski przewodniczący posiedzenia 

zamknął wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy. 

 

Protokołował                                                   Przewodniczył: 

  

 Bolesław Kośka             Przewodniczący Komisji Oświaty,    

                Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                    

        Andrzej Małachowski 

            Andrzej Pawlik 

         Przewodniczący Komisji Budżetowo-    

          Gospodarczej i Rolnictwa 

            

                 Marian Grzegorski  

 

 

  


